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Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

  

P R O T O K Ó Ł   NR  XXXI.2021  

 

 

 

obrad XXXI sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 21 października 2021 r.                   

w Centrum Kultury i Bibliotece w Osiecznej  

 

 

 

Obrady rozpoczęto 21 października 2021 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 16:05 tego 

samego dnia.  

 

Obradom XXXI sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna                    

Pan Roman Lewicki.  

 

Na stan 15 Radnych w obradach XXXI sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło              

14  Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Józef Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Paula Maria Juskowiak 

7. Jakub Jacek Kolberg 

8. Marek Kozak 

9. Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Roman Paweł Lewicki 

11. Sebastian Łagoda 

12. Mariusz Marek Mikołajczak 

13. Ewa Pietraszewska 

14. Przemysław Marek Skowronek 

15. Robert Krzysztof Skrzypek  

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Dokonał otwarcia obrad XXXI sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Serdecznie powitał całą 

rodzinę samorządową Gminy Osieczna oraz obecnych na posiedzeniu mieszkańców. 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Oznajmił, że Rada Miejska Gminy Osieczna zjawiła się w 14 (czternastoosobowym) składzie, 

nieobecna jest Pani Renata Helińska.  

Rada posiada wymagane quorum - podejmowane decyzje będą prawnie wiążące.  

Przewodniczący zaznaczył, że obrady sesji są transmitowane w Internecie. 

Lista obecności Radnych Rady Miejskiej Gminy Osieczna na XXXI sesji w dniu 21 

października 2021 r. stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 3 Informacja o porządku obrad XXXI sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    

Oddał głos Panu Radnemu Skowronek, który w tym punkcie chce zgłosić swój wniosek. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zgłosił ustny wniosek o przerwanie obrad sesji do momentu dostosowania się wszystkich osób 

będących na posiedzeniu sesyjnym do rozporządzenia „mówiącego” o reżimie sanitarnym – o 

zakrywaniu nosa i ust maseczką. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    
Poprosił Radcę Prawnego o wypowiedź, czy można złożyć wniosek przeciwny i większością 

głosów rozstrzygnąć, czy będziemy dalej pracować.  

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk:   

Odpowiedział, że jeśli ten wniosek zostanie przegłosowany i przyjęty to sesja będzie 

odroczona, a jeżeli zostanie oddalony, to porządek obrad może być dalej realizowany.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    
Powiedział, że w takim razie nie zgłosi wniosku przeciwnego, ale zarządzi głosowanie w 

sprawie wniosku Pana Radnego Skowronka.  

Dodał, że obrady sesji odbywają się przy zachowaniu dystansu. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 
Zapytał Radcę Prawnego, czy on twierdzi, że rozporządzenie, o którym mowa jest nieważne.  

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk:   

Odpowiedział, że już wdawał opinię w tej sprawie i ją podtrzymuje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    

Poddał pod głosowanie przyjęcie wniosku złożonego przez Pana Radnego Skowronka. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wyniki głosowania: za – 1, przeciw – 13, wstrzymało się – 0.  

Wniosek nie uzyskał wymaganej większości głosów i nie został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia wniosku Pana Radnego Skowronka 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący powiedział, że procedowany jest porządek obrad, który trzeba przegłosować, 

ponieważ jest on zmieniony w stosunku do tego, który został przesłany w wymaganym 

terminie. 

Przedstawienie porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Informacja o porządku obrad XXXI sesji Rady. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Komisji Rewizyjnej o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia o posiedzeniach w okresie 

międzysesyjnym. 

8. Informacja stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna o posiedzeniach w okresie 

międzysesyjnym. 

9. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

10. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.  

11. Zapytania Radnych. 

12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2022 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2022 rok. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy 

Osieczna na lata 2021-2024. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectw i Osiedla. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2021 rok. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna 

na lata 2021-2028. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale                                        

Nr XXX.227.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 16 sierpnia 2021 r. w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                       

w Poznaniu 
22. Wolne wnioski i informacje. 

23. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

24. Zakończenie obrad XXXI sesji Rady.     

Przewodniczący po przedstawieniu nowego porządku obrad poddał go pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wyniki głosowania: za –13, przeciw – 1, wstrzymało się – 0.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany porządku obrad XXXI sesji stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał Radnych, czy mają jakieś uwagi do przedłożonego protokołu z poprzedniej sesji.  

Ponieważ uwag nie wniesiono, Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wyniki głosowania: za –13, przeciw – 1, wstrzymało się – 0.  

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty większością głosów. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

1. Był obecny na swoich dyżurach w Urzędzie Gminy. 

2. Zwrócił się z prośbą do Pani Aldony Nyczak, która jest redaktorką naczelną gazety 

samorządowej i od najbliższego numeru w gazecie będzie informacja, czym zajmowała 

się w ostatnim czasie Rada Miejska Gminy Osieczna. 

3. Spotkał się z Radną Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Panią Ewą Panowicz, 

której zgłosił 3 (trzy) tematy: 

 defekt odcinka drogi Trzebania – Osieczna, 

 chodnik w Osiecznej, tj. koło marketu Dino, 

 kwestię podniesienia bezpieczeństwa na drodze Osieczna – Wojnowice, 

(Przewodniczący podkreślił, że w tą akcję zaangażowany był kiedyś obecny na 

posiedzeniu Pan Tomasz Szymański). 

Poprosił Pana Burmistrza, aby w wolnych głosach i wnioskach poruszył sprawę Inwestora, 

który chcę zbudować fermę drobiu, zapytał – na jakim etapie jest ten proces inwestycyjny.  
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Na zakończenie swojej informacji Przewodniczący dodał, że brał udział w posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej. 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. Informacja Komisji Rewizyjnej o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym. 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub 

Kolberg: 

Przedstawił sporządzoną informację mówiąc, że Komisja Rewizyjna w okresie 

międzysesyjnym, tj. od 17 września 2021 r. do 21 października2021 r. obradowała na 2 (dwóch) 

posiedzeniach w dniu 29 września i 5 października 2021 r. Posiedzenie w dniu 5 października 

br. było wspólnym posiedzeniem dla wszystkich komisji Rady Miejskiej. 

Tematami posiedzeń było: 

1. Kontrola realizacji zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej 712931P w miejscowości 

Ziemnice – odcinek od drogi powiatowej 8783P do skrzyżowania z drogą gminną 

712930P”. 

2. Analiza wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 2021 roku. 

3. Zaopiniowanie propozycji stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2022 rok. 

4. Wyrażenie opinii o wniosku Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. z o. o. o zmianę                                                                        

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

W dniu 29 września 2021 r. Komisja dokonała wnikliwej analizy przedstawionych informacji 

związanych z realizacją zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej 712931P w miejscowości 

Ziemnice – odcinek od drogi powiatowej 8783P do skrzyżowania z drogą gminną 712930P” i 

po dyskusji nie zgłosiła uwag i wniosków do przedłożonych materiałów pozytywnie oceniając 

realizację tego zadania. 

Wolne głosy i wnioski dotyczyły: 

- wymiany oświetlenia ulicznego na oświetlenie lodowe, 

- instalacji fotowoltaicznych. 

Informację z wspólnego posiedzenia komisji przedstawi Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Informacja Komisji Rewizyjnej o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik 

nr 6 do niniejszego protokołu. 

Ad. 7. Informacja Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia o posiedzeniach w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Powiedział, że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia w okresie międzysesyjnym, tj. od 

17 września 2021 r. do 21 października 2021 r. obradowała na 2 (dwóch) posiedzeniach w dniu 

29 września i 5 października 2021 r. Posiedzenie w dniu 5 października br. było wspólnym 

posiedzeniem dla wszystkich komisji Rady Miejskiej. 

Tematami posiedzeń było: 

1. Informacja o działalności żłobków w Gminie Osieczna za I półrocze 2021 roku.  

2. Analiza wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 2021 roku. 

3. Zaopiniowanie propozycji stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2022 rok. 

4. Wyrażenie opinii o wniosku Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. z o. o. o zmianę                                                                        

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

W dniu 29 września 2021 r. Komisja zapoznała się z informacją o działalności żłobków w 

Gminie Osieczna za I półrocze 2021 r.  

Wolne głosy i wnioski dotyczyły: 

 odnowienia niektórych obiektów na placu zabaw przy ZS w Kąkolewie, 

 remontów dróg, 
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 zajęć korekcyjno-kompensacyjnych w przedszkolach, 

 zbilansowania kosztów działania Schroniska Młodzieżowego Morena, 

 odpłatności za parking na Letnisku w Osiecznej, 

 wniosku rodziców o przeorganizowanie przewozu dzieci niepełnosprawnych z terenu 

Gminy do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Rydzynie. 

Informację o wspólnym posiedzeniu komisji przedstawi Pan Radny Glapiak. 

Informacja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Ad. 8.  Informacja stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna o posiedzeniach w 

okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

Powiedział, że komisje: Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Rewizyjna, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Skarg, Wniosków i Petycji w okresie międzysesyjnym 

obradowały na 1 (jednym) wspólnym posiedzeniu w dniu 5 października 2021 r.  

Tematem posiedzenia było: 

1. Analiza wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 2021 roku. 

2. Zaopiniowanie propozycji stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2022 rok. 

3. Wyrażenie opinii o wniosku Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. z o. o. o zmianę                                                  

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Komisje dokonały analizy wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 2021 roku. 

Komisje nie zgłosiły uwag i wniosków do przebiegu wykonania budżetu Gminy Osieczna                     

za I półrocze tego roku. Burmistrz Gminy Osieczna przedstawił członkom komisji propozycje 

stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2022 rok. Komisje pozytywnie większością głosów 

zaopiniowały propozycje stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2022 rok. 

Ponadto po zapoznaniu się z sentencją wniosku MZO komisję jednogłośnie wyraziły 

pozytywną opinię w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 

obrębie miejscowości Trzebania.  

Wolne głosy i wnioski dotyczyły: 

 udrożnienia rowu w Ziemnicach, 

 wniosku o wydanie warunków zabudowy pod fermę drobiu, 

 sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Osiecznej,  

 wyznaczenia nowych granic Osieczna – Wojnowice, 

 zakupionej działki na Rynku w Osiecznej,  

 liczby osób zobowiązanych do ponoszenia opłaty na rzecz systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi, 

 wysokości miesięcznej opłaty za pobyt dziecka żłobku, 

 odpłatności za parking na terenie Letniska w Osiecznej. 

Informacja stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna o posiedzeniach w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Ad. 9. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na początku poinformował, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył w: 

 konferencji nt. „Wielkopolska z klimatem”, 

 uroczystości z okazji 20-lecia Chóru Senior z Kąkolewa,  

 spotkaniu z dyrektor Spółki Enea Operator w Lesznie Panią Danutą Wolniewicz, gdzie 

tematem było zasilanie posesji zlokalizowanych w rejonie Placu 600-lecia w Osiecznej,  

 spotkaniach z okazji Dnia Seniora zorganizowanych przez koła działające na terenie 

Gminy, oraz na gminnym spotkaniu z tej okazji, 
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 konsultacjach w sprawie leszczyńskiego obszaru funkcjonalnego, 

 spotkaniu wójtów/burmistrzów, Starosty Leszczyńskiego oraz Prezydenta Miasta 

Leszna – gospodarzem spotkania był Wójt Włoszakowic, 

 spotkaniu na zaproszenie Pana Starosty Leszczyńskiego, gdzie tematem było efektywne 

zarządzanie zasobami wody w skali lokalnej. 

Następnie Burmistrz informował, że: 

 rozbudowywane jest oświetlenie uliczne na terenie Gminy - w tej kwestii ogłoszono 

przetarg na rozbudowę odcinków oświetlenia w Kątach, Kleszczewie, Kąkolewie oraz 

w Osiecznej,   

 w ramach modernizacji oświetlenia ulicznego Enea Oświetlenie wykonała następujące 

prace: pomalowane zostały wszystkie słupy, wymieniono te przeznaczone do wymiany 

oraz wymieniono kilka opraw, 

 zakończona została realizacja budowy kanalizacji sanitarnej w Kąkolewie na ul. 

Wiśniowej i Czereśniowej. Aktualnie trwa przyłączanie się mieszkańców do 

funkcjonującej kanalizacji sanitarnej, 

 wykonano projekty na przebudowę dróg gminnych, tj.: na ul. Osiedle w Osiecznej,                         

ul. Rumiankowa w Świerczynie, ul. Gruszkowa i Poziomkowa w Kąkolewie, ul. 

Chabrowa w Wojnowicach oraz drogi do Jeziorek. Drogi te zostaną przebudowane po 

otrzymaniu dofinansowania,  

 w kwestii przygotowywania koncepcji gospodarki ściekowej nie ma jeszcze informacji 

dotyczącej złożonego wniosku o dofinansowanie w ramach programu Inwestycji 

Strategicznych na kanalizację w 5 (pięciu) miejscowościach. Aczkolwiek podjęto 

działania, aby przygotować program funkcjonalno-użytkowy niezależnie od tych 

rozstrzygnięć, których nie znamy – ponieważ chcemy być dokumentacyjnie 

przygotowani na realizację tego zadania,  

 w trakcie jest podpisanie umowy na opracowanie projektów dla budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków, które dotyczą 7 (siedmiu) najmniejszych 

miejscowości i 5 (pięciu) wyżej wymienionych – przy posesjach, które są bardzo 

oddalone od zwartej zabudowy, 

 w najbliższym czasie będzie podpisywana umowa na opracowanie dokumentacji pod 

potencjalne, perspektywiczne ujęcia wody,  

 w kwestii opłaty adiacenckiej – mieszkańcy Świerczyny otrzymali decyzję z 

naliczonymi opłatami, pojawiają się już pierwsze wpłaty, oczywiście jest możliwość 

rozłożenia tego na taty. Jeżeli chodzi o Grodzisko i Łoniewo trwa postępowanie, które 

zakończy się decyzją naliczającą opłatę adiacencką dla mieszkańców tych 2 (dwóch) 

miejscowości, 

 jesteśmy w posiadaniu działki na narożniku Rynek/ul. ks. Pawła Steinmetza – będziemy 

rozmawiać o koncepcji zagospodarowania, 

 jedna z działek na zapleczu ul. Norwida w Osiecznej nie została jeszcze sprzedana, 

 w opracowaniu jest operat szacunkowy dla budynku po byłym przedszkolu w Kątach, 

 został opracowany projekt podziału pod budowę ciągu pieszo-rowerowego w Osiecznej 

w sąsiedztwie drogi wojewódzkiej 432. Procedujemy, aby stać się właścicielami działek 

niezbędnych pod tą budowę. Podobne postępowanie dzieje się pod budowę stacji 

transformatorowej na Placu 600-lecia w Osiecznej, 

 po wypowiedzeniu przez Spółdzielnie Mleczarską w Gostyniu umowy dzierżawy 

gruntu na terenie Letniska powiadomiono Dzierżawcę o oczekiwaniach w zakresie 

rozbiórki obiektów na tym terenie, 

 po krótkim wstrzymaniu robót budowy kanalizacji sanitarnej na Stanisławówce 

wznowiono pracę, które aktualnie przebiegają bez zakłóceń, 
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 w Kąkolewie wykonywane są roboty termomodernizacyjne w Zespole Szkół oraz trwa 

przebudowa ul. Jabłonkowej, 

 czekamy na projekt umowy dotyczący dofinansowania przebudowy ścieżek na terenie 

Letniska,  

 nie znane jest rozstrzygnięcie w zakresie złożonych wniosków w ramach programu 

poprawy bezpieczeństwa przejść dla pieszych, 

 ogłosiliśmy przetarg na dostawę energii elektrycznej – otwarcie ofert zaplanowane jest 

na dzień 28 października br.    

Na tym Burmistrz zakończył swoją informację.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał o przetarg na dostawę energii, czy jest on na wszystkie obiekty gminne – jak duża jest 

ta grupa zakupowa.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że przetarg został podzielony na II części. Część dotyczącą dostarczenia energii 

dla wszystkich jednostek gminnych i część dotyczącą oświetlenia ulicznego. 

Ad. 10. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.   
Nie została przedłożona żadna interpelacja. 

Ad. 11. Zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Złożył zapytanie o kolejność budowy i remontu ulic. Powiedział, że kilkanaście lat temu władze 

Gminy Osieczna stworzyły transparentny system i kryteria, dzięki którym przez wiele lat było 

wiadomo, które drogi będą budowane/remontowane i w jakiej kolejności będzie to 

wykonywane. Mimo rozmów w sprawie przedstawienia aktualnego harmonogramu – nie jest 

on upubliczniony. Czy coś stoi na przeszkodzie w upublicznieniu takiego harmonogramu. Jeśli 

nie ma przeszkody to prosi o upublicznienie tego materiału wraz z określeniem, jakie czynniki 

i kryteria decydują o kształcie kolejności tych zadań.    

Zapytanie Pana Przewodniczącego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Ad. 12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że Radni otrzymali ten materiał w odpowiednim terminie, wobec czego dzisiaj 

zaznaczy tylko wybrane elementy tej informacji.  

W pierwszej części wizualizacji Burmistrz przedstawił wysokość subwencji oświatowej, która 

wzrosła, w stosunku do roku ubiegłego, ale jest niewystarczająca i konieczne są dopłaty z 

budżetu Gminy.  

Następnie Burmistrz informował: 

 o wydatkach – w 2020 r. było to około 11.600.000 zł, w 2021 r. 15.700.000 zł, 

 jak kształtuję się liczba dzieci i uczniów w poszczególnych jednostkach oświatowych 

Gminy, 

 o wydatkach remontowych i inwestycyjnych w oświacie, 

 o wynikach egzaminów klas ósmych w roku szkolnym 2020/2021.  

Burmistrz wyraził zadowolenie z wysokiego poziomu wyników egzaminów.  

Prezentacja informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 2020/2021 stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że zgadza się z Panem Burmistrzem, iż wyniki absolwentów są na wysokim 

poziomie. Dodał, że obowiązek oświatowy Gminie realizowany jest w warunkach 

ponadprzeciętnych. Zaniepokojony jest tylko spadającą liczbą dzieci, za dzieckiem „idzie” 

subwencja. Zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Oświaty, aby przyjrzeć się temu ile jest 

uczniów w danych oddziałach. Przewodniczący powiedział, że oddział, który ma 20 dzieci 

kosztuje w utrzymaniu tyle samo co oddział większy, szkołę trzeba utrzymać itd. Dodał, że 
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cieszy go to, iż w porównaniu z innymi samorządami dopłata z budżetu Gminy jest stosunkowo 

niewielka. Struktura oświaty w Gminie Osieczna jest dobrze zbudowana.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Zapytał Pana Burmistrza, na jakim etapie jest rozbudowa szkoły świerczyńskiej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że jest to „stan surowy”.  

Wykonawca oczekuje na okna, drzwi i pozostałe wyposażenie.  

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że jest to materia przedstawiona na wspólnym posiedzeniu komisji i była 

pozytywnie zaopiniowana przez Radnych obecnych na tym posiedzeniu.  

Dopowiedział, że pojawia się autopoprawka, którą przedstawi Pani Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Powiedziała, że autopoprawka Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie 

stawek podatku od nieruchomości na 2022 rok dotyczy tego, że w treści uzasadnienia do 

projektu uchwały proponuje się nowe brzmienie zdania 5 (piątego) „Wysokość maksymalnych 

stawek podatkowych w podatku od nieruchomości wzrosła względem roku 

ubiegłego o 3,6%”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że zamiast 4% mamy 3,6%, zapytał czy są pytania. Pytań nie było.   

Przewodniczący poddał pod głosowanie autopoprawkę przedstawioną przez Panią Skarbnik. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych.  

Wyniki głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Autopoprawka została przyjęta. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały 

w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2022 rok stanowi załącznik nr 11 do 

niniejszego protokołu. 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2022 rok 

stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały z naniesioną autopoprawką i rozpoczął 

głosowanie nad tym projektem.  

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wynik głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie stawek podatku 

od nieruchomości na 2022 rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXXI.229.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 października 2021 r.  

w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2022 rok stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2022 rok. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Przedstawiła autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały w sprawie zwolnień od podatku od 

nieruchomości na 2022 rok, w którym proponuje się nowe brzmienie § 1 „Zwalnia się od 

podatku od nieruchomości budynki i grunty zajęte na potrzeby kultury, straży pożarnej, sportu”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poddał pod głosowanie przedstawioną autopoprawkę. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych.  

Wyniki głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Autopoprawka została przyjęta.  
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Imienny wykaz głosowania Radnych nad autopoprawką stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu. 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2022 

rok stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały z naniesioną autopoprawką i rozpoczął 

głosowanie nad przyjęciem uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wynik głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Uchwała została podjęta większością głosów.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zwolnień od 

podatku od nieruchomości na 2022 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXXI.230.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 października 2021 r. w 

sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2022 rok stanowi załącznik nr 18 do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Przedstawił projekt uchwały i rozpoczął głosowanie  

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wynik głosowania: za - 12, przeciw - 0, wstrzymujących się - 2. 

Uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wysokości 

rocznych stawek podatku od środków transportowych stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr XXXI.231.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 października 2021r. w 

sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych stanowi załącznik nr 

20 do niniejszego protokołu. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Osieczna z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że jest to program, który przyjmuje się, co roku. Zapytał, czy ktoś chciałby o coś 

dopytać. Pytań nie było. Przewodniczący rozpoczął głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wynik głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie programu 

współpracy Gminy Osieczna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                                            

i o wolontariacie na rok 2022 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXXI.232.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 października 2021 r.    

w sprawie programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2022 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami Gminy Osieczna na lata 2021-2024 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że ustawa o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami nakłada na Burmistrza 

obowiązek sporządzenia na okres 4 (czterech) lat gminnego programu opieki nad zabytkami.  

Program oparty jest na gminnej ewidencji zabytków i podlega opinii wojewódzkiego 
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konserwatora zabytków, jest uchwalany przez radę gminy i podlega ogłoszeniu w dzienniku 

urzędowym. Gminny Program Opieki nad Zabytkami Gminy Osieczna uzyskał pozytywną 

opinię Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków mając powyższe na uwadze 

Burmistrz wnosi o podjęcie uchwały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zapytał czy są pytania do projektu tej uchwały. Pytań nie było.  Przewodniczący rozpoczął 

głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wynik głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Osieczna na lata 2021-2024 stanowi 

załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXXI.233.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 października 2021 r.                       

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Osieczna na lata 2021-

2024 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectw i Osiedla. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski:  

Powiedział, że autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna wynikają z rzecznictw sądów 

administracyjnych. W treści załączników do uchwały proponowane są następujące zmiany: 

 § 7 ust. 2. pkt 1) Statutu Osiedla Miasta Osieczna otrzymuje brzmienie: 

„1) odwoływanie Zarządu Osiedla i Przewodniczącego Zarządu Osiedla oraz 

stwierdzanie wygaśnięcia ich mandatu,” 

 § 12 ust. 1. Statutu Osiedla Miasta Osieczna otrzymuje brzmienie: 

„Zarząd Osiedla składa się z 8 osób, w tym Przewodniczącego Zarządu Osiedla.” 

 § 22 Statutu Osiedla Miasta Osieczna otrzymuje brzmienie: 

„§ 22. 1. Na zebraniu mieszkańców zwołanym dla dokonania wyboru Zarządu Osiedla 

i Przewodniczącego Zarządu Osiedla wybory odbywają się bez względu na liczbę 

uczestniczących w nim mieszkańców.  

Uczestnicy zebrania wyborczego potwierdzają swoją obecność podpisem na liście.” 

 § 10 Statutu Sołectw otrzymuje brzmienie: 

„§ 10. 1 Na zebraniu wiejskim zwołanym dla dokonania wyboru Sołtysa i Rady 

Sołeckiej wybory odbywają się bez względu na liczbę osób uczestniczących w zebraniu, 

posiadających prawo wybierania Sołtysa i członków Rady Sołeckiej. 

2. Uczestnicy zebrania wyborczego potwierdzają swoją obecność podpisem na liście.” 

 § 21 pkt 1) Statutu Sołectw otrzymuje brzmienie: 

 „1) odwołanie Sołtysa i członków Rady Sołeckiej oraz stwierdzanie wygaśnięcia                                   

ich mandatu;” 

Przedstawione autopoprawki Statutu Sołectw mają zastosowanie w odniesieniu do wszystkich 

17 Statutów Sołectw Gminy Osieczna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zapytał Radnych, czy mają pytania, albo uwagi. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Sekretarza, że orzecznictwo nie jest jednoznaczne, gdyż 

zaskarżone przez Prokuratora Leszczyńskiego uchwały o statutach gmin Sąd Administracyjny 

w Poznaniu uchylił w całości. Mogła pozostać 1/5.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że jeśli uchwalone zostaną statuty, nadzór Wojewody sprawdzi ten akt prawny.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawioną przez Pana Sekretarza autopoprawkę. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych.  



11 
 

Wyniki głosowania: za - 14, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

Autopoprawka została przyjęta jednomyślnie 

Imienny wykaz głosowania Radnych nad autopoprawką stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 

protokołu. 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectw i Osiedla stanowi 

załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały z naniesioną autopoprawką i rozpoczął 

głosowanie nad przyjęciem uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wynik głosowania: za - 14, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

Uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

Statutu Sołectw i Osiedla stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXXI.234.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 października 2021 r.  

w sprawie uchwalenia Statutu Sołectw i Osiedla stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący ogłosił 10 min przerwy. 

 

PRZERWA 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Wznowił obrady XXXI sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Poprosił Panią Skarbnik o wprowadzenie do treści uchwały. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Po krótce omówiła zmiany jakie proponuje się wprowadzić do budżetu (szczegóły w 

uzasadnieniu do uchwały). 

 

Podczas obrad sesji nastąpiła awaria sprzętu elektronicznego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Ogłosił 10 min przerwy. 

 

PRZERWA 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że sesja będzie kontynuowana bez sprzętu elektronicznego, po czym wznowił 

obrady sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

Zapytał Radnych, czy są pytania do projektu uchwały, którą przedstawiła Pani Skarbnik. Pytań 

nie było. Przewodniczący przypomniał, że głosowanie odbywać będzie się przez podniesienie 

ręki i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna 

na 2021 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wynik głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała nr XXXI.235.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 października 2021 r.         

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2021 rok stanowi załącznik nr 30 

do niniejszego protokołu. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2021-2028. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Przedstawiła autopoprawki mówiąc, że w treści objaśnień do projektu uchwały: w pkt 2 

załącznik nr 2 – wykaz przedsięwzięć, ppkt c) pozostałe przedsięwzięcia bieżące, proponuje się 

dodanie zadania: „Opracowanie programów dla realizacji zadań w zakresie gospodarki 

ściekowej na terenie Gminy Osieczna” w wysokości 260.000 zł, to zadanie zakończy się w 

2022 r. W załączniku nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa jednostki samorządu 

terytorialnego: uaktualniono dane dotyczące roku 2022 w związku z autopoprawką projektu 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

W treści uzasadnienia do uchwały: pkt 2 otrzymuje brzmienie: 

„2) w załączniku Nr 2 pn.” Wykaz przedsięwzięć do WPF” wprowadzono zadania pn.:  

 „Zmiany planów miejscowych na terenie Gminy Osieczna”, 

 „Opracowanie programów dla realizacji zadań w zakresie gospodarki ściekowej na 

terenie Gminy Osieczna”.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał Radnych, czy mają pytania do autopoprawek. Ponieważ pytań nie wniesiono 

Przewodniczący poddał pod głosowanie autopoprawek. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych.  

Wyniki głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Autopoprawka została przyjęta. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 

stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Osieczna na lata 2021-2028 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący w ślad za tym poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 z przegłosowanymi 

wcześniej autopoprawkami. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych.  

Wyniki głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Uchwała została przyjęta. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 stanowi załącznik nr 33 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXXI.236.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 października 2021 r.  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 

stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 

Nr XXX.227.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 16 sierpnia 2021 r. w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał Panią Skarbnik, na czym polegała ta omyłka pisarska. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak:  

Odpowiedziała, że podczas ostatniej sesji w dniu 16 września 2021 r. podjęta została uchwała 

z błędną datą w nagłówku, tj. „16 sierpnia”. Powinno być 16 września.  
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Radny Rady miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że w § 1 brakuję literki „w”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że w § 1 dokonuje się sprostowania i projekt z uwagą naniesioną przez Pana 

Radnego poddaję się pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych.  

Wyniki głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1. 

Uchwała została podjęta. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej                  

w uchwale Nr XXX.227.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 16 sierpnia 2021 r.                      

w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska                                     

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXXI.237.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 października 2021 r.   

w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXX.227.2021 Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 16 sierpnia 2021 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu stanowi 

załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 

Ad. 22. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał Radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. Chętnych nie było 

Przewodniczący oddał głos mieszkańcowi Gminy Osieczna. 

Mieszkaniec Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 

Zapytał Pana Burmistrza, czy jest szansa, aby dyrektorzy szkół i przedszkoli dostali informację, 

jaka kwota jest subwencji z zewnątrz, a jaka kwota jest z budżetu. Powiedział, że jest 

Przewodniczącym Rady Rodziców w szkole i w przedszkolu w Osiecznej i chciałby mieć taką 

wiedzę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że jeżeli chodzi o wychowanie przedszkolne dotacja ze strony rządowej to jest 

niewielki procent wydatków. Dyrektorzy placówek oświatowych powinni znać swój budżet.  

Mieszkaniec Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 
Powiedział, że chciałby poznać dokładne kwoty.  

Dodał, że ma jeszcze pytanie do Przewodniczącego Rady. Są założone czujniki, które badają 

jakości powietrza na terenie Gminy. Czy jest pomysł jak poprawić tę jakość. Czy były 

podejmowane rozmowy na ten temat – może wprowadzić subwencje na wymiany kotłów. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że jeżeli chodzi o wydatki na przedszkola w Gminie Osieczna to w roku 2020 

wykonanie było następujące: 

 Przedszkole w Świerczynie około 366.000 zł, 

 Przedszkole Kąkolewie około 952.000 zł, 

 Przedszkole w Osiecznej około 969.000 zł,  

 Przedszkole w Drzeczkowie około 250.000 zł.  

W roku minionym na przedszkola Samorząd wydatkował kwotę około 2.500.000 zł, w tym 

mieści się dotacja państwowa rzędu około 400.000 zł. Z naszych dochodów około 2.100.000 zł 

wydatkowano na wychowanie przedszkolne. Do tego dochodzą opłaty, które Samorząd ponosi 

z racji tego, że dzieci niektórych mieszkańców Gminy uczęszczają do przedszkoli w gminach 

sąsiednich, tj. ok. 220.000 zł. Z sytuacji odwrotnej otrzymaliśmy 56.000 zł. Po zbilansowaniu 

tej kwestii, około 170.000 zł trzeba dopisać do tego rozliczenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że nie zna tych danych i chciałby otrzymać to na piśmie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
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Odpowiedział, że to wszystko jest zapisane w budżecie. 

Powiedział, że na poprzedniej sesji został wezwany do publicznej debaty, kazus 

Osieczna/Kąkolewo. Według stanu na 2020 r. przedstawił roczny koszt pobytu dziecka                          

w przedszkolu, który średnio wyniósł: 

 w Kąkolewie 5.500 zł, 

 w Osiecznej 7.870 zł. 

Burmistrz informował, że dziecko, które uczęszczało do Przedszkola w Osiecznej kosztowało 

Samorząd o 43%  drożej niż dziecko, które uczęszczało do Przedszkola w Kąkolewie. 

Koszty te wynikają z kilku przesłanek: 

1) oddziałów ponad 5 godzinnych w przedszkolu osieckim jest więcej niż w przedszkolu 

kąkolewskim, 

2) nadetatyzacja jeżeli chodzi obsługę w przedszkolu osieckim (w tym punkcie Burmistrz 

zaznaczył, że podjął decyzję i zobowiązał Panią Dyrektor do zmniejszenia etatów 

obsługi, tj. woźnych oddziałowych),    

3) być może z tego, że w środowisku kąkolewskim czy świerczyńskim mamy zespoły, 

natomiast w Osiecznej są 2 (dwie) samodzielne placówki. Burmistrz poprosił 

Przewodniczącego Komisji merytorycznej, aby podczas posiedzenia temat ten omówić 

i przeanalizować.  

Następnie Burmistrz mówił jak kształtowały się te koszty funkcjonowania przedszkoli na 

przestrzeni 11 (jedenastu) lat i tak na Przedszkole w Osiecznej wydatkowano o 100.000 zł mniej 

niż na Przedszkole w Kąkolewie - przy czym liczba oddziałów w Przedszkolu w Kąkolewie 

przeważnie była większa.  

Burmistrz Powiedział, że Panu Przewodniczącemu i wszystkim Radnym dostarczy informację 

związaną z funkcjonowaniem i kosztami pozostałych placówek oświatowych, czyli szkół. 

Dodał, że jeżeli chodzi o porównanie szkół podstawowych Osieczna/Kąkolewo. W ciągu 

ostatnich 11 (jedenastu) lat, Kąkolewo kosztowało około 1.800.000,00 zł mniej niż Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odniósł się do wypowiedzi Burmistrza mówiąc, że Przewodniczący Rady Rodziców 

Przedszkola w Osiecznej pyta o wydatki, a Pan Burmistrz mówi o podziałach miedzy Osieczną 

a Kąkolewem, tj. obok tematu.  

Powiedział, że poruszając na ostatniej sesji temat korekcji nie miał na myśli tego, że Gmina 

wydaje więcej na Kąkolewo niż na Osieczną. Pytał o to w kontekście innych wydatków. 

Dodał, że patrząc na te wyliczenia zapewne uczeń w Świerczynie kosztuje najwięcej.  

Mieszkaniec Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 
Powiedział, że jego pytanie „zrodziło się” na posiedzeniu sesyjnym, nie było przygotowane 

wcześniej.  

Ad vocem etatów woźnych, tj. chyba kwestia uzależniona od obecności dziecka                                           

z niepełnosprawnością.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Zapytał Pana Łukasza Sowińskiego, czy jest usatysfakcjonowany odpowiedzią Pana 

Burmistrza.     

Mieszkaniec Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 
Odpowiedział, że tak.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  

Odpowiedział Panu Łukaszowi Sowińskiemu, że kwestia związana z zatrudnieniem 

dodatkowej osoby, która zajmuje się dzieckiem niepełnosprawnym była i jest realizowana                    

w przedszkolu osieckim zgodnie z potrzebami i nie dotyczy to woźnych oddziałowych – to są 

rozłączne tematy.  

Następnie Burmistrz zwrócił się do Przewodniczącego Pana Romana Lewickiego mówiąc, że 

jego wypowiedź nie była „atakiem”. Było to syntetyczne przedstawienie warstwy finansowej, 



15 
 

a porównanie tych dwóch środowisk sprowokowała wypowiedź, że w przedszkolu osieckim 

nie ma zajęć korekcyjno-kompensacyjnych a w kąkolewskim są.  

Ad vocem odniesienia się do szkoły świerczyńskiej – Burmistrz zapytał Przewodniczącego czy 

nadal uważa, że tę Szkołę trzeba zamknąć.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odpowiedział, że nie, ale niepokoi się skalą inwestycji w Świerczynie i kosztami utrzymania 

w kontekście liczby dzieci.     

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że mamy dobrą organizację, liczbę szkół i przedszkoli. Można byłoby finansować 

różne zadania np. zatrudnić psychologów, fundować śniadania itp., ale za kilka lat staniemy 

przed dylematem, bo to jest pula, która się nie zatrzymuje. Podejmujemy trudne decyzje, są 

samorządy gdzie są bardzo duże dopłaty z budżetu. Jak pójdziemy w tę stronę będzie brakować 

pieniędzy na inne rzeczy.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że ma w niektórych kwestiach zdanie odmienne od zdania Pana Burmistrza. Szkoła 

się zmienia – są problemy, które coraz częściej wymagają pomocy psychologa. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Powiedział, że wie o tym, że szkoła się zmienia, ale uważa, iż w szkołach są inne ogniwa, które 

powinny zająć się dzieckiem, jeżeli występuje problem.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Powiedział, że przysłuchuje się tej rozmowie i ma wrażenie, że wszystko się zmienia, co dekadę 

trzeba inaczej podchodzić do życia.  

Zaproponował, aby podsumować wszystkie szkoły razem i podać ile kosztuje dziecko w szkole 

w Gminie Osieczna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odniósł się do zapytania Pan Łukasza Sowińskiego - powiedział, że Gmina Osieczna jest 

ostatnią gminą, której można postawić zarzut, że robi mało w sferze walki ze smogiem.  

Pochwalił się, że to on wniósł pomysł na czujniki powietrza, zorganizował spotkanie u 

Prezydenta Miasta Leszna dla samorządowców z powiatu leszczyńskiego. Efektem, czego były 

założone czujniki, które pokazały, że jest zanieczyszczenie. Następnie Pan Burmistrz Stanisław 

Glapiak zaproponował, a Rada Miejska przegłosowała program dotacji do wymiany źródeł 

ciepła. Dziś w porównaniu do innych gmin jesteśmy absolutnym liderem, jeżeli chodzi o środki 

publiczne przeznaczone na dotowanie tego program. W tym roku przeznaczamy na ten cel 

700.000 zł. Dotacja wynosi 4.000 zł - to znaczy, że 175 gospodarstw domowych może 

skorzystać z programu wymiany pieców Stawiamy na dotacje i uświadamianie.     

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dopowiedział, że w ciągu ostatnich lat przeznaczyliśmy kwotę około 2.000.000 zł  

Mieszkaniec Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 
Powiedział, że pytanie wzięło się stąd, że smog jest wyczuwalny. Może brakuje akcji 

uświadamiającej, czym można palić a czym nie.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Potwierdził, że po osieckim rynku „przewijają się kłęby dymu”. Zaproponował, aby 

Przewodniczący Rady Rodziców wykorzystał swoją funkcję i wśród dzieci zorganizował akcję 

uświadamiającą.  

Mieszkaniec Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 
Odpowiedział, że postara się coś zaproponować.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że na Środowiskowym Domie Samopomocy w Kąkolewie są zainstalowane dwie 

rynny, które przy większych opadach wylewają wodę prosto na ścieżkę pieszo-rowerową. 

Zapytał, czy można odprowadzić wodę do kanalizy deszczowej.   
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że uwaga zostanie przekazana Panu Staroście. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Dodał, na ścieżce pieszo-rowerowej w Kąkolewie doszło do dwóch kolizji - czy można 

wydzielić pas dla rowerzystów i pas dla pieszych.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że ruch na tego typu ścieżkach jest nieduży, ale tę informację do Pana Starosty 

przekażemy.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Powiedział, że chciałby się dowiedzieć czegoś więcej w kwestii wniosku dotyczącego wydania 

zgody na budowy fermy drobiu.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda:  

Zapytał o brakujący odcinek ścieżki pieszo-rowerowej w Świerczynie, czy Powiat zareagował 

na ponaglenie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał o stan poszukiwań wody. Czy jest jakaś data graniczna, którą wyznaczyła nam 

Rydzyna, do której musimy się z tym problemem uporać.  

Więcej Pytań nie było Przewodniczący otworzył punkt następny. 

Ad. 23 Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Udzielił odpowiedzi na zapytanie Pana Przewodniczącego, że w trakcie podpisywania jest 

umowa z firmą, która będzie prowadzić badania dotyczące potencjalnych ujęć wody. Nie 

usłyszeliśmy ze strony Rydzyny daty, po której zawór wody między Dąbczem a Kąkolewem 

miałby być zamknięty. Burmistrz powiedział, że sprawy nie odsuwamy, chcemy to rozwiązać 

w możliwe najszybszym czasie.     

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział na zapytanie odnośnie budowy fermy drobiu. Aktualnie wniosek jest 

procedowany. Urbanista przygotowuje opinię i projekt decyzji – wniosek jest analizowany.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że każdy może mieś swoje zdanie, ale po przeanalizowaniu informacji 

przekazanych ostatnio przez Pana Burmistrza i Pana Sekretarza ta lokalizacja może stanowić 

zagrożenie dla rozwoju budownictwa jednorodzinnego. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek:   

Odpowiedział, na zapytanie Pana Radnego Łagody, że cały czas oczekujemy na odpowiedź 

Pana Starosty w sprawie brakującego odcinka ścieżki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Na zakończenie zapytał o koszty utrzymania dzieci w żłobku.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że najprawdopodobniej od pierwszego października 2022 r. koszt utrzymania 

dziecka w żłobku ponosić będzie rodzic i Samorząd Gminy, na dzień dzisiejszy miesięczny 

koszt pobytu dziecka w żłobku naszej Gminy wynosi 1.320 zł.  

Ad. 24. Zakończenie obrad XXXI sesji Rady.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podziękował wszystkim zgromadzonym za uczestnictwo. Z powodu wyczerpania porządku 

obrad zakończył XXXI sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

 

 

        Protokołowała                                                   Przewodniczący obrad 

      Marta Skorupka                                                           Roman Lewicki  


